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Oddnes sneží
na celom východe
POČASIE

Záver týždňa bude na
východe republiky v
znamení trojkombinácie
snehu, dažďa a trochou v
oblakoch skrytého Slnka.
Tlaková níž, ktorá sa cez
východ preženie, prine-
sie najviac zrážok počas
víkendu. Potom sa bude
postupne vyčasovať, v
pondelok počas polroč-
ných prázdnin bude už
takmer na celom území z
oblohy vidieť iba Slnko.

KOŠICE. Po štvrtkových jem-
ných snehových prehánkach
čaká dnes východ o niečo väčšia
porcia bielej šľahačky. Podľa
predpovedných modelov by ma-
lo spadnúť z oblohy od 5 do 20
mm zrážok. V polohách do 500
metrov sa sneh bude miešať aj s
dažďom. V južnej časti Košické-
ho kraja by to mal byť iba dážď,
čím pôjdeme vyššie a na sever,
tým bude aj viac snehu. Teploty
by mali byť tesne nad nulou.

P. Jurčovič: Nasneží, ale na
kalamitu to nevidím
„Najviac zrážok má byť až k ve-
čeru a v noci a k tomu stále sne-
ženie. Predpokladám, že snežiť
by malo prestať až v sobotu po-
poludní. Celkove očakávam

zrážky do 10 milimetrov, na nie-
ktorých miestach až do 20 mm.
Samozrejme, to bude kompliko-
vať dopravu, ale žiadna katastro-
fa to nebude. V nedeľu očakáva-
me ďalšie sneženie, ktoré príde
od západu a skončí do večera,“
povedal nám známy meteorológ
a moderátor Najlepšieho počasia
na TV Joj, Peter Jurčovič.

Počas víkendu napadne aj
10 cm snehu
Ten odhaduje celkové zrážky na
východe od 5 do 10 cm snehu. V
sobotu by malo najviac snežiť
iba na hornom Zemplíne a cel-
kovo na severe Prešovského
kraja. Na horách si počas celého
víkendu bude potrebné dávať
pozor na prudký až búrlivý vie-
tor. V nedeľu ráno by sme si ma-
li zobrať teplé kabáty, keďže bu-
de až do -7 stupňov, v Tatrách a
na Spiši dokonca až do -16 stup-
ňov. Cez deň by sa ale malo
otepliť až k mínus dvom stup-
ňom.

Ideálne počasie budú mať
prázdninujúci východniari
najmä v pondelok, keď maxi-
málna teplota vystúpi na nulu a
celý deň by malo byť aj Slnko. V
Poprade by v pondelok malo byť
maximálne -2 stupne, naopak
na južnom Zemplíne vystúpi
teplota až na 3 stupne. Potom až
do konca týždňa budeme mať
prevažne zimné počasie s teplo-
tami medzi plus až mínus 1°
Celzia. (jsv)

Vychutnajte si kulinárske hody na Zimnom festivale jedla
Do 17. februára potrvá Zimný festival
jedla, v rámci ktorého najlepšie re-
štaurácie a šéfkuchári východného
Slovenska ponúkajú vybrané špeciali-
ty.

„Ochutnať“ Slovensko môžete počas obedov či
večerí v reštauráciách Košického a Prešovského
kraja. Menu pozostáva z jedál, ktoré nemajú bež-
ne v ponuke. Dokonca majú trojchodové festiva-
lové menu, víno a nealko. Ceny sú skutočne zau-
jímavé: 10 eur za jednu špecialitu alebo celé me-
nu za 20 eur.

Tento rok sa do festivalu zapojilo aj viace-
ro už známych reštaurácií. Napríklad košický
Camelot, Eco friendly hotel Dália alebo re-
štaurácia Baránok, či najlepšia reštaurácia
Košického kraja podľa bedekra Gurmán na
Slovensku 2014 – Hotel Bankov. Ďalšou zaují-
mavou je Nostalgia v Spišskej Novej Vsi, dve
tatranské reštaurácie Cullinarium „15 minu-
tového kuchára“ Gaba Kocáka známeho z te-
levízie či najúspešnejšia festivalová reštaurá-
cia z východu, Gašperov mlyn, kde gurmánov
láka na svoje špeciality šéfkuchár Michal Ško-
rec.

Cestovali a hodovali v troch
reštauráciách za deň
Ozajstní gurmáni si mohli pochutnať na maj-
strovstve kuchárov až v troch reštauráciách po-
čas jedného dňa. Bolo to v Gurmán buse, ktorý
bol historicky prvýkrát vypravený 24. januára z
Košíc. Začínalo sa v reštaurácii Baránok, kde zau-
jala ponuka mladého šéfkuchára Michaela Thi-
ryho s Kulajdou a nevšednou Treskou 2015, dezer-
tom Aroz con leche v slovenskej verzii s krúpami,
prípitkom Prosecco od spoločnosti Provino.

Druhou zastávkou bol Gašperov mlyn v Bati-
zovciach, kde sa podávali lasagne so slovenským

domácim syrom z údeného mlieka a créme brulée
z červenej repy. Šéfkuchár Michal Škorec potom
servíroval kačku na pirohoch plnených údeným
pstruhom so šípkovou omáčkou. Majiteľ mlyna
naviac predviedol hru na fujare.

Odtiaľ sa bus presunul do Spišskej do Nostal-
gie. Tu sa podával poriadny kus mäsa z mangalice
so šťúchanými zemiakmi a tradičný dezert – jo-
gurtové lievance s čučoriedkovým tvarohom pre-
liate šípkovou omáčkou. Mňam.

Kulinársky zážitok môžete mať aj vy, keď si
rezervujete svoje festivalové menu na
www.Zimnyfestivaljedla.sk. (r)

Košičan Ján Maskaľ
daroval krv 180–krát!
ZA 47 ROKOV PRIŠIEL O 80 LITROV
Pre darcu krvi Jána Mas-
kaľa by mali vymyslieť
nové ocenenie. Majite-
ľom medaily Jána Kňa-
zovického za viac ako
sto odberov je od roku
2007. Od včera má na
konte jubilejných 180
darovaní.

KOŠICE. Približne 6 minút
trvalo, aby zásoby košickej
transfúzky obohatilo 450 mi-
lilitrov vzácnej tekutiny. Krv
skupiny A1 RH pozitív daro-
val košický rekordér Ján
Maskaľ. Darcom krvi je 47 ro-
kov.

Za ten čas mu odobrali asi
80 litrov krvi. Pomohol tak asi
500 ľuďom. V Košiciach je
zrejme jediným, kto toľko čer-
venej tekutiny daroval.

„Ten pocit po odbere sa ne-
dá vypovedať. Cítim, akoby
som sa vznášal a som rád, ak

som tým niekomu pomohol.
Po každom odbere som počítal
dni do ďalšieho.“

Rodák z obce Horňa v okre-
se Sobrance žije dlhodobo v Ko-
šiciach. Včera krvou prispel
posledný raz. Zajtra oslávi 65
rokov, čo je hranica, dokedy
môžu pravidelní darcovia ab-
solvovať odbery.

Dostal, odovzdal
Prvého odberu sa zúčastnil ako
18-ročný na učilišti. Viedlo ho
k tomu pomyslenie, že sa „ule-
je“ zo školy.

„Počas vojny som mal pre-
stávku. Potom som začal trans-
fúznu stanicu navštevovať
pravidelne až doteraz.“

Motiváciou bolo, že počas
vojenského cvičenia mu z ruky
vypadol ručný granát a vybu-
chol. Utrpel poranenia po ce-
lom tele, prišiel o oko.

„Liečba trvala viac ako rok

a v pražskej vojenskej nemoc-
nici som videl ťažšie prípady
ako môj. Vtedy som si povedal,
že tak ako darcovia pomohli
mne, aj ja začnem darovať krv,
ktorá možno niekomu pomô-
že,“ zaspomínal si v roku 2007
pre denník Korzár.

Ako droga
Ján je vzorným darcom. Nefaj-
čí, nepije, príležitostne si dá
jedno- dve pivká. Ako dôchod-
ca sily regeneruje prácou v
záhradke. Obľubuje slnko a do-
volenku pri mori.

A čo radí svojim nasledov-
níkom? „Nech to skúsia. Pra-
jem im, aby ich to zobralo a dr-
žalo tak, ako mňa. Je to droga v
dobrom slova zmysle,“ tvrdí
rekordman.

Hrdá na Jána je jeho pria-
teľka Marie Kupcová, ktorá ho
na poslednom odbere sprevá-
dzala. Darcovstvo oceňuje,

pretože v minulosti potrebova-
la cudziu krv.

„Pri cisárskom reze som
stratila veľa krvi a museli mi
dať transfúziu, keby nie tej,
neviem, čo by so mnou bolo.“

Vzácnosť pre pacienta
Viac pravidelných darcov ako
Ján si želá vedúca lekárka ko-
šickej transfúzky Jitka Mačalo-
vá. Hovorí, že nevie o človeku v
Košiciach s toľkými odbermi.

„Nedá sa k tomu dopraco-
vať za rok ani desať rokov. Je za
tým celoživotné pravidelné da-
rovanie krvi a pomoc jedného
človeka druhému.“

Doktorka pozýva ďalších
ľudí do rodiny darcov.

„Potrebujeme každú krvnú
skupinu, pretože najvzácnejšia
je pre nás tá, ktorú má pacient.“

Pracovníci transfúzky na
rozlúčku Jána obdarovali ba-
líčkom. KATARÍNA GÉCZIOVÁ

Kontrolórom
v Sabinove
zostáva Biroš
Sabinovskí poslanci na
štvrtkovom mestskom
zastupiteľstve volili hlav-
ného kontrolóra mesta.
Post obhájil Jozef Biroš.

SABINOV. O funkciu sa pôvod-
ne uchádzalo deväť záujemcov.
Pred voľbou bolo ohlásené stia-

hnutie jednej kandidatúry.
Osem záujemcov sa pred-

stavilo poslancom krátkym
príhovorom. V ňom odprezen-
tovali seba aj svoje vízie.

V tajnom hlasovaní nadpo-
lovičnú väčšinu hlasov napo-
kon získal Jozef Biroš. Z 17 plat-
ných hlasov získal deväť.

Za ním skončil Eduard Vo-
kál, bývalý primátor Lipian.
Tomu vyjadrilo podporu šesť
poslancov. Július Kováč získal
dva hlasy. Kontrola nad chodom
mesta teda ostane v rukách sta-
ronového kontrolóra. (map)

Ďakuje personálu
Chodieval tu rád, dobre sa cítil. FOTO: KAG

Jubilejný odber
Sprevádzala ho priateľka Marie. FOTO: KAG


